
Zápis ze schůze výboru ČSOZ, konané dne 16.12.2020 v SÚRO, v.v.i.,  

Bartoškova 28, Praha 4 

 

Přítomni:  
Ing. Daniela Ekendahl, Ing. Jiří Hůlka, Ing. Pavel Fojtík, Ing. Petr Kuča, Ing. Marie 

Davídková 

 

Omluveni: 

Ing. Kateřina Navrátilová Rovenská, Ing. Ludmila Auxtová 

 

Program schůze: 

 

1. Úvod 

2. Vyhodnocení členské schůze 2020 konané formou per rollam 

3. Zpráva pokladníka (databáze členů, stav účtu, vybírání příspěvků) 

4. Projednání poskytnutí příspěvku na tisk komiksů skupiny AURORA (na návrh A. 

Michaelidesové) 

5. Otázky zveřejnění draftů dokumentů IRPA pro účely informovanosti a zapojení členské 

základny 

6. Připomínky a stanovisko ČSOZ k dokumentu „IRPA Guiding Principles on 

Reasonableness in Optimisation of Protection“, deadline 31.1.2021 

7. Český překlad dokumentu IRPA „Practical Guidance for Engagement with the Public on 

Radiation and Risk“ 

8. Informace z IRPA (on-line schůzka zástupců evropských společností konaná dne 

24.11.2020, volby do EC IRPA) 

9. Upřesnění plánu činnosti na rok 2021 

10. Různé 

 

1. Schůzi zahájila a dle programu vedla Ing. Daniela Ekendahl, předsedkyně výboru ČSOZ. 

Schůze výboru proběhla prezenční formou. Připojení Ing. Auxtové přes webex meeting se 

nezdařilo. 

2. Ing. Ekendahl shrnula průběh členské schůze, která byla v letošním roce uskutečněna 

formou per rollam. Ze 64 obeslaných přišla odpověď od 38 členů. Hlasováním per rollam 

byla schválena zpráva předsedy o činnosti ČSOZ, zpráva pokladníka i zpráva revizní 

komise. 3 členové ve svých odpovědích připojili poznámku, na kterou jim předsedkyně 

ČSOZ odpověděla (body 4 a 5 zápisu). 

Při organizaci členské schůze ukázalo, že je potřebná pravidelná aktualizace kontaktů na 

členy ČSOZ. Ing. Ekendahl požádá paní Evu Čermákovou a Ing. Zdeňka Boreckého, aby 

tuto aktualizaci prováděli přibližně jednou za půl roku.  

3. Ing. Kateřina Rovenská zaslala výboru zprávu pokladníka. Je připojena jako příloha 

k zápisu ze schůze. Aktiva ČSOZ mají klesající tendenci. Výbor se shodl, že se budeme 

snažit o vyvážení příjmů a výdajů tak, abychom udrželi stabilní finanční situaci. 

Na základě článku 6, bod b stanov ČSOZ bylo rozhodnuto o ukončení členství Ing. 

Horynovi, který dlouhodobě neplatí členské poplatky a nereaguje na emaily. 

4. Ing. Michaelidesová požádala ČSOZ o finanční podporu tisku brožury o vzniku rakoviny. 

Hlasováním výboru (ano – 0, ne – 4, zdržel se – 1) bylo rozhodnuto, že podpora udělena 

nebude. Nicméně byla velmi oceněna aktivita a práce kolegyň na tomto komiksu. Byla 

nabídnuta pomoc Ing. Kuči, Ing. Fojtíkové a dalších kolegů při návrzích témat dalších 



komiksů, popř. jiných materiálů, které by ČSOZ považovala za důležité a potřebné 

uveřejnit. 

5. Ing. Koc se dotázal, proč nejsou zveřejňovány drafty dokumentů IRPA pro účely 

informovanosti a zapojení členské základny do diskuze a přípravy těchto materiálů. Výbor 

rozhodl, že na dokumenty, které IRPA zveřejní pro diskuzi odborníků a veřejnosti, budou 

členové upozorněni a bude jim zasílán odkaz na tyto dokumenty. Drafty dokumentů, které 

nebude IRPA veřejně publikovat, ale bude je rozesílat členským společnostem k diskuzi a 

vyjádření, umístí společnost na neveřejný server. Členům společnosti bude rozeslán odkaz 

na dokument a přístupové heslo. V obou případech budou moci členové společnosti 

dokumenty prostudovat a vyjádřit se k nim. 

6. Výbor projednal dokument IRPA „Guiding Principles on Reasonableness in Optimisation 

of Protection“.  Ing. Hůlka zahájil diskuzi k otázce "de minimis" (bod 7. De Minimis cut-

off) tj. stanovení oblastí, kde není třeba optimalizace. Obecně to není nic nového, v praxi 

už se to takto dělá. Možnou zajímavou oblastí jsou nově radonová pracoviště, kde problém 

postihne velké množství pracovišť a kde by mělo smysl to "někde dole" odříznout, ale de 

facto se to už řeší Doporučením. Výbor nabídne SÚJB diskuzi na toto téma, zejména co by 

zavedení „de minimis cut-off“ znamenalo legislativně. 

 

7. Výbor prodiskutoval český překlad dokumentu IRPA „Practical Guidance for Engagement 

with the Public on Radiation and Risk, který byl pořízen z iniciativy SÚJB. Výbor navrhl 

odepsat SÚJB, že dokument je vhodný jako doporučení/příručka pro ty, kdo přednášejí o 

RO nebo se zabývají PR. Dokument shrnuje všeobecně známá pravidla pro komunikaci 

s veřejností. Dokument  se  bohužel nezabývá aktuálními problémy, jako jsou  "fake news" 

a dezinformace a jak na ně reagovat. Výbor se domnívá, že původní anglická verze, která 

je k dispozici na webu IRPA, je pro potřeby ČSOZ dostačující. Pokud však SÚJB zveřejní 

český překlad, budou členové ČSOZ informováni o přístupu k české verzi. 

 

8. Ing. Ekendahl přednesla zprávu z on-line schůzky zástupců evropských společností konané 

dne 24.11.2020. Nejdůležitější informace se týkaly organizace online kongresu IRPA 

v Soulu. Valná hromada členů IRPA se nebude konat v rámci kongresu IRPA a proto není 

třeba registrace. V lednu 2021 proběhne volba nových členů do EC IRPA on-line formou.  

 

9. Výbor projednal plán činnosti pro rok 2021. V případě příznivé epidemiologické situace 

budou realizovány odložené semináře a budou moci proběhnout i další nově naplánované 

akce. DRO 2021 budou organizovány na Slovensku. V roce 2021 bude již tradičně 

vyhlášena soutěž o nejlepší práci v oboru RO. Schůzky výboru budou probíhat pravidelně 

jako dosud, nebližší schůze výboru bude svolána v prvním čtvrtletí roku. 

 

10. V bodu různé proběhla diskuze o online konferencích, EU seminářích a možnosti 

přístupu k prezentacím z těchto konferencí.  

 

 

 

18. 12. 2020      zapsala: Davídková 

verifikovala: Ekendahl 

 


